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Pytanie wymagające odpowiedzi ustnej O-000131/2013 

do Komisji 
art. 115 Regulaminu PE 

Doris Pack 
Komisji Kultury i Edukacji 

Przedmiot: Reguła wychowanków klubów  

Parlament wielokrotnie poparł regułę wychowanków klubów jako sposób przyczynienia się do 
zrównoważonej rywalizacji oraz do szkolenia i rozwoju młodych zawodników. 

Reguła, którą UEFA wdrażała stopniowo począwszy od sezonu 2006-2007, otrzymała zielone światło 
Komisji w 2008 r. Komisja stwierdziła, że „UEFA wybrała podejście, które wydaje się być zgodne z 
zasadą swobodnego przemieszczania się pracowników, a jednocześnie promuje szkolenie młodych 
graczy europejskich”. Ponieważ jednak Komisja uznała, że zasada ta mogłaby mieć pośrednie skutki 
dyskryminacyjne ze względu na obywatelstwo, postanowiła przeprowadzić głębszą analizę i zleciła 
niezależne badanie w tej dziedzinie.  

Wyniki tego badania są obecnie dostępne. Autorzy badania stwierdzili, że zebrane przez nich „dane 
potwierdzają pogląd, że niewielkie zwiększenie limitu mogłoby zaowocować niewielkim zwiększeniem 
równowagi rywalizacji”, i że „na tej podstawie można sądzić, że nieznacznie wzmocniona zasada 
spełnia wymogi kontroli proporcjonalności”. 

Chociaż autorzy badania sugerują, że UEFA powinna najpierw rozważyć mniej restrykcyjne środki 
alternatywne, pozwalające osiągnąć te same cele, to również zachęca UE, aby „zostawiła 
organizacjom sportowym szeroki margines decyzji przy ocenie reguł, które zostały poddane otwartej i 
demokratycznej debacie i zatwierdzone przez przedstawicieli sektora sportu”. 

Oczywiście byłoby mile widziane, gdyby UEFA wypróbowała alternatywne pomysły (np. szerszy podział 
dochodów między kluby) w ramach otwartych i demokratycznych debat z klubami i graczami, lecz 
ponieważ w przeszłości trudno było osiągnąć porozumienie w sprawie alternatywnych pomysłów, 
wydaje się mało prawdopodobne, aby udało się to tym razem. 

Czy Komisja przyznaje, że reguła wychowanków klubów była przedmiotem otwartych 
i demokratycznych debat i została zatwierdzona przez przedstawicieli sektora? 

W świetle powyższego, czy Komisja zgadza się, że można rozważyć możliwość wzmocnienia tej 
reguły? 

Jakie kolejne kroki zamierza poczynić Komisja, aby osiągnąć bardziej zdecydowane stanowisko w 
sprawie reguły wychowanków? 

Przedłożone: 13.11.2013 
Przekazane: 15.11.2013 
Termin na udzielenie odpowiedzi: 22.11.2013 


